
Protokół Nr 45/09
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 12.10.2009r. Początek 
posiedzenia godz. 16.15 zakończenie 19:30.
Obecni Członkowie Komisji :
1.Anna Klepacz - 
2.Piotr Tyrawa   -
3.Kordian Kosowski  - nieobecny
4.Tadeusz  Bierowski  - uspr. (zwol.lekarskie)
5.Genowefa Pohoska – 
6.Zofia Ujma -

Nieobecni usprawiedliwieni: Tadeusz Bierowski 
Nieobecni nieusprawiedliwieni:

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
1. Pan Burmistrz M. Górecki
2. Pan Przew. RM T. Cwynar 
3. Pani Skarbnik G.Nawalaniec
4. Pan Przew. RM R. Kołodziej
5. Pan Przew. K. Zdrowia H. Płoński
6. Pan Przew. Kom. Och. Śr. A. Machnica
7. Pani Kier. E. Kucuk

Porządek obrad : 
1. Omówienie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.
2. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  opłaty  od  posiadania  psów  na  terenie  miasta 

Kowary.
3. Wydanie opinii w sprawie zakresu II etapu projektu pn. KSWiK.
4. Sprawy różne w tym:

- rozpatrzenie  pisma z dnia  08.09.2009 r.  Rzymskokatolickiej  Parafii  –  pod wezwaniem 
Imienia   NPM  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  na  dofinansowanie  koniecznych 
remontów kościoła w roku 2010
-  rozpatrzenie  pisma  Zespołu  Ludowego  „Kowarskie  Wrzosy”  w  sprawie  zwiększenia 
dotacji do kwoty 15 tys. zł na rozwój i działanie Zespołu w roku 2010.

5. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od  środków 
transportowych. 

STRESZCZENIE PRZEBIEGU OBRAD

Ad1.
Przewodnicząca powitała wszystkich przybyłych, przedstawiła porządek posiedzenia , który został 
zaakceptowany jednogłośnie.  Następnie  głos  zabrała   kierownik  Wydz.  Finansowego Pani  Ewa 
Kucuk, która omówiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Powołała się na Komunikat Prezesa GUS z dnia 14 lipca 2009 r. w sprawie wskaźnika cen towarów 
i  usług  konsumpcyjnych  w  I  półroczu  2009r.  który  mówi,  że  wskaźnik  cen  towarów  i  usług 
konsumpcyjnych w I półroczu 2009 r.  w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego 
wzrósł  o  3,5%.  Konsekwencją  tego  jest  zaproponowanie  w projekcie  uchwały  wzrostu  stawek 
podatkowych od nieruchomości o około 3,5 % tj. o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych. 
Podkreśliła dalej ,że zaproponowane stawki podatku od nieruchomości  w 2010r. nie przekraczają 
górnych stawek kwotowych ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 03 sierpnia 



2009 roku w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych.( M.P.z 2009roku Nr 
52,  poz.  742).Następnie  przedstawiła  propozycje   stawek  podatku  od  nieruchomości  tj.  od 
budynków lub ich części, od budowli i od gruntów na rok 2010. W toku  dyskusji głos zabrał Pan 
Henryk  Płoński,  który  zaproponował,  aby  w  punkcie  „b”  tj.  od  1mk.  powierzchni  użytkowej 
budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej pozostawić stawki 
podatku  na tym samym poziomie jak w ubiegłym roku. Argumentował to tym , iż prowadzone 
roboty drogowe przez firmę” Skanska” powodowały utrudnienia komunikacyjne, a konsekwencją 
tego faktu były zmniejszone zyski przedsiębiorców. Pan Burmistrz i Pani Skarbnik zaproponowali, 
aby nie  traktować tego problemu zbiorowo,  a  w przypadku poniesionych  strat  zgłaszać  się  do 
Urzędu  Miasta,  gdzie  każda  sprawa  tego  typu  będzie  rozpatrywana  indywidualnie.  Komisja 
zaakceptowała takie rozwiązanie.  W wyniku głosowania Komisja większością głosów (trzy za , 
jeden  wstrzymujący  się),   pozytywnie  zaopiniowała  zaproponowane  stawki  podatku  od 
nieruchomości na rok 2010.
Ad2.
Przy omawianiu projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów Komisja zgodziła się na 
zaproponowane zmiany tj. roczną stawkę opłaty od posiadania psów w wysokości 20 zł. od jednego 
psa. Argumentem dla tej zmiany był fakt, iż mieszkańcy w małym stopniu wywiązywali się z tego 
podatku. W roku 2009, (do tej pory ) aż 110 kowarzan nie wniosło opłaty od posiadania psa, a 
koszty postępowania sądowego to kwota 6,5 tys. zł. Komisja uznała te argumenty i pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.
Ad3.
 Pani Kucuk przy omawianiu projektu uchwały sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych na rok 2010 podkreśliła, że zaproponowane w projekcie uchwały stawki podatku w 
porównaniu z rokiem 2009 zasadniczo nie ulegają zmianie Jedynie została zmieniona stawka w pkt 
4 ppkt1 lit”d” i w pkt 4 ppkt 2 lit.’b” w związku z tym ,iż stawki minimalne na rok 2010 w obu 
przypadkach są wyższe od stawki obowiązującej. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
propozycję projektu uchwały.
Ad4.Głos zabrał Pan Przew. Rady Miejskiej T. Cwynar, który zaproponował, aby w sprawie opinii 
co do zakresu II etapu projektu  KSWiK- wodociągowanie  wstrzymać się do posiedzenia Komisji 
Gospodarki  Komunalnej  tj.  w dniu  13.  10 .09r.  ponieważ na posiedzenie  tejże  Komisji  zostali 
zaproszeni Pani Mariola Jakubów , Pan Czarnecki, Pan Szatkowski , którzy będą mogli udzielić 
pomocnych i szerokich  informacji w tym temacie. Komisja zaakceptowała tę propozycję.
Ad5.
1.
W sprawach różnych Przewodnicząca odczytała pismo Rzymskokatolickiej Parafii pod wezwaniem 
Imienia  NMP  z  dnia  08.09.09r.  i  z  dnia10.10  .09r  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  na 
dofinansowanie  koniecznych  remontów  kościoła  w  roku  2010.Koszt  prac  remontowych  został 
określony na kwotę 96.904 zł. Parafia w piśmie  prosi o zabezpieczenie 60 tys. zł. W toku dyskusji 
ustalono ,że z budżetu miasta zostaną wyasygnowane środki na wsparcie przewidzianych remontów 
kościoła , jednakże decyzję co do konkretnej kwoty podejmie się wówczas ,gdy będą prowadzone 
prace nad budżetem.
2.
Następnie Przewodnicząca odczytała pismo Zespołu Ludowego „Kowarskie Wrzosy” w sprawie 
zwiększenia dotacji w roku 2010 do kwoty 15 tys. zł. Zwiększone środki potrzebne są na rozwój 
Zespołu,  a  konkretnie  na  zakup  strojów  dla  nowych  członków  oraz  dla  muzyków.  Komisja 
doceniając dotychczasowy wkład pracy „Kowarskich Wrzosów” uznała  dalszą potrzebę pomocy 
zespołowi,  jednakże uznała,  że  ich potrzeby finansowe powinny być  uwzględnione w budżecie 
MOK-u. Komisja w związku z powyższym zobowiązuje Pana Burmistrza do rozmów z Panem Dyr. 
Kalińskim  w celu wydzielenia w budżecie MOK-u środków finansowych na zakup strojów dla 
zespołu oraz zachęcenie młodych muzyków z projektu Polska- Czechy lub muzyków z projektu 
Romskiego do zasilenia instrumentalnego „Kowarskich Wrzosów”



Na tym wyczerpano porządek obrad Komisji i Przewodnicząca zamknęła jej posiedzenie.

Wnioski Komisji:

1. Jak w streszczeniu obrad.

Protokołowała                                                                           Przewodnicząca Komisji 
G. Pohoska                                                                                           G. Pohoska


